
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 6
Chválkovice

Č. 11 / 2023 14. 12. 2023 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Kamený Jiří, Mgr., Pikal Petr, RNDr., Tuška Jiří, Šavrňák Lubomír, Fišerová Ivona, Bc.,
Brázda Rostislav, Letocha Zdeněk, Mgr.

Omluveni: Mohyla René

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Komise schválila program schůze předložený p. předsedou.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
K policii nebyly žádné požadavky či připomínky.

3 Vystoupení hostů

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Úprava umístění kamery u kontejnerového stanoviště Chodská ul. - vyjádření magistrátu: Na základě výše
uvedeného požadavku za MPO sděluji: Městská policie Olomouc provozuje kamerové sety na základě
příslušného ustanovení zákona č. 553/91 Sb. o obecní policii. Konkrétně se jedná o ust. § 24b, ve kterém je
taxativně uvedeno: (1) Obecní policie je oprávněna, je-li to potřebné pro plnění jejích úkolů podle tohoto nebo
jiného zákona, pořizovat zvukové, obrazové nebo jiné záznamy z míst veřejně přístupných, popřípadě též
zvukové, obrazové nebo jiné záznamy o průběhu zákroku nebo úkonu. Pokud se týká umístění kamerového
setu na ulici Chodská na stanovišti odpadových nádob k věci uvádíme, že kamera je zde umístěna v rámci
dohledu nad místními záležitostmi veřejného pořádku. Jedná se o dohled nad dodržováním platné legislativy,
zejména OZV č. 13/2021 o stanovení obecního systému odpadového hospodářství. Dále sdělujeme, že snímání
kamery je trvale nastaveno tak, aby zabírala veřejné prostory a bylo možno zadokumentovat případná
protiprávní jednání osob porušujících platnou legislativu, včetně zadokumentování registračních značek vozidel
protiprávně navážejících odpad na stanoviště komunálních nádob. Tvrzení, že kamera snímá dění na jakémkoliv
soukromém pozemku, neodpovídá jeho účelu nasazení. K požadavku komise umožnit návštěvu obyvatelům na
městský kamerový dohlížecí systém sděluji, že MPO neumožňuje ,,kontroly systému MKDS" osobám, které
nejsou oprávněny na základě platné legislativy se seznamovat s pořízenými záznamy. Náhled na městský
kamerový systém /MKDS/ je umožňován striktně pouze oprávněným subjektům (orgány činné v trestním, či
přestupkovém řízení). Závěrem sdělujeme, že uvedený kamerový set byl pořízen z finančních prostředků KMČ a
byl zde instalován rovněž na žádost komise. V případě jakýchkoliv pochybností o provozování zmíněného
zařízení dáváme na zvážení komisi ukončení monitorování uvedeného prostoru a následnému přemístění
zařízení do jiné lokality dle požadavku komise. Korhoň Oldřich, Bc.

Starší požadavky

Zápis č. 8/2023 ze dne 14. 09. 2023: Uschlý strom - vyjádření magistrátu: Dobrý den O suché lísce víme.
Oznámení na státní správu bylo podáno 7.6.2023. Žádost na odbor památkové péče také. Vše je schválené a
předané na TSMO k provedení prací. Kácení TSMO provádí, pokud nejde o havarijní dřeviny, v zimním období.
Labounková
Zápis č. 8/2023 ze dne 14. 09. 2023: Oprava komunikace za domy na ulici Chválkovická č. 188-194. - vyjádření
magistrátu:



Odbor dopravy a územního rozvoje Magistrátu města Olomouce jako zástupce vlastníka místních a části
účelových komunikací ve vlastnictví statutárního města Olomouce obdržel Vaši žádost o prověření stavu
komunikace na ul. Chválkovická 188 - 194 a zpevnění této komunikace. Tato komunikace se nachází na
pozemcích statutárního města Olomouce a jedná se o účelovou veřejně přístupnou komunikaci sloužící ke
spojení jednotlivých nemovitostí pro potřeby vlastníků těchto nemovitostí nebo ke spojení těchto nemovitostí s
ostatními pozemními komunikacemi. O stavu uvedené komunikace jsme obeznámeni také z podnětů
obdržených od občanů. Z důvodu absence odvodnění komunikace, byl v roce 2016 odborem dopravy
postoupen požadavek na zpracování studie/ investičního záměru na odbor koncepce a rozvoje. Stav veřejně
přístupné účelové komunikace byl opětovně prověřen při místním šetření a byla pořízena fotodokumentace.
Předmětnou opravu jsme zařadili do evidence hlášených závad. Vzhledem k tomu, že se odbor dopravy zabývá
záchovnou údržbou, bude oprava vždy provedena v rozsahu úměrnému našim finančním možnostem (jedná se
záchovnou údržbu) a dopravní důležitosti předmětné komunikace (jde o účelovou komunikaci zajišťující pouze
minimální dopravní obslužnost, nejde tedy o místní spádovou komunikaci většího dopravního významu). Proto
bude lokální oprava výše uvedené komunikace provedena v příštích letech. Šulc Jaroslav

5 Projednávané záležitosti

5.1 Termíny jednání KMČ v roce 2024
Předseda seznámil členy s termíny jednání v roce 2024. Panuje všeobecná shoda na zachování dosavadního
schématu každý druhý čtvrtek v měsíci od 18 hodin v hasičské zbrojnici ve Chválkovicích.

5.2 Oprava kapličky na ul. Švabinského
Předseda informoval o probíhající opravě kapličky na ul. Švabinského naproti fotbalového hřiště. Práce budou
pokračovat i v novém roce.

5.3 Přemístění informativního radaru z ul. Švabinského na ul. Chválkovickou
Informativní radar bude přemístěn před koncem roku na Chválkovickou ulici na žádost komise. Na původním
místě (na vjezdu od Samotíšek do Olomouce) několik let sbíral data. Vyhodnocení ukázalo, že se jedná o jedno
z míst, kde je v Olomouci nejvíce překračována povolená rychlost, proto zde byl instalován pokutovací radar. 
Komise žádá, aby měla přístup k naměřeným datům - rychlostem i na Chválkovické ulici.

5.4 Zhodnocení akcí a návrhy akcí na příští rok
Proběhla obsáhlejší diskuse o proběhlých akcích, co vylepšit či udělat jinak v příším roce, co vymyslet nového.

5.5 Informace o záměru výsadby lokálních biocenter v krajině v rámci ÚSES
Mgr. Letocha informoval členy komise o proběhlém jednání na magistrátu dne 23. 11. 2023 ve věci výsadby
lokálních biocenter v krajině v rámci ÚSES - Územního systému ekologické stability v katastrech Černovír,
Chválkovice a Nemilany, které město chystá k realizaci. Zúčastnil se jako zástupce komise.
Ve Chválkovicích je zvažována výsadba v jedné lokalitě - na městských pozemcích na černovírských lukách
vlevo od asfaltky vedoucí od pevnůstky k železničnímu přejezdu u staré vodárny. Výsadba by navazovala na
stávající vzrostlý i nově obnovený remízek, co je po pravé straně asfaltky - viz obrázek v příloze.
Po diskusi a místním šetření byl učiněn závěr, se kterým se ztotožňuje i naše komise městské části: v místě
není vhodná výsadba souvislého lesního porostu. A to z více důvodů - zachování výhledů na Olomouc a na
Chválkovice, zachování volné krajiny pro rekreaci - užívání zapadajícího sluníčka, zachování přehlednosti a
bezpečnosti - cesta se tam lomí a je hojně užívána cyklisty, bruslaři i rodinkami s malými dětmi a se psy - nyní
bez souvislého porostu je z dálky vidět, kdo se blíží.
Celkový koncept navrhované výsadby proto bude v duchu skupin dřevin, solitérních dřevin, keřů a lučního
porostu a bude s komisí diskutován.
Mgr. Letocha na jednání na magistrátu připomněl, že komise dlouhodobě navrhuje a požaduje obnovu resp.
výsadbu aleje vhodných dřevin, která kdysi rostla kolem cesty od pevnůstky k vodárně.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Požadavek na zimní údržbu cyklostezky k Samotiškám

Komise žádá o zařazení cyklostezky od Penzionu k Samotiškám do plánu zimní údržby na odklízení sněhu.
Stezka je hojně využívána i v zimním období. Samotišky na svém úseku cyklostezku udržují celoročně. Neměl



by ovšem být používán štěrk či písek, protože ten brání bezpečnému pohybu bruslařů.

2 Odbor dopravy: přecházení vozovky s ostrůvkem v křižovatce Chválkovická x Železniční

Pan Tuška upozorňuje na občasné nebezpečné situace v křižovatce ulic Chválkovická x Železniční. Chodcům
přecházejícím Chválkovickou ulici svítí poměrně krátce zelená. Občas po naskočení červené zůstávají chodci
stát na středovém ostrůvku nebo zmateně přešlapují a neví, zda dokončit přecházení. Řidiči také reagují různě.
Některý troubí na chodce pokoušejícího se dokončit přecházení. Jiní zastaví a pouští chodce, který naopak
odmítá opustit středový ostrůvek.
Žádáme o prověření trvání zelené pro chodce a o vysvětlení, jak se má správně chodec a řidič chovat v
popsané situaci. Na internetu lze vyhledat nejasná až protichůdná stanoviska od různých autorit (policie, odbory
dopravy různých měst, odborníci apod.).

3 Žádost o přístup k naměřeným datům informativního radaru na Chválkovické ulici

Komise žádá, aby měla průběžný přístup k naměřeným datům - rychlostem informativního radaru nově
umístěného na Chválkovické ulici. (Dříve byla naměřená data dostupná na webových stránkách MPO, nyní
nejsou.)

8 Obecné informace

8.1 Poděkování
Komise děkuje za podněty, připomínky a návrhy všem spoluobčanům. Přeje klidné prožití svátků a hodně zdraví
do nového roku a těší se na další spolupráci!

8.2 Obecné
Jednání bylo zahájeno v 18:00 a ukončeno v 20:20 hodin. Další jednání komise se uskuteční dne 11. ledna
2024 v 18:00 hodin v hasičské zbrojnici ve Chválkovicích.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 11 / 2023

Datum schválení zápisu: 30. 12. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Kamený Jiří, Mgr.

Zapsal/a:
Letocha Zdeněk, Mgr.

Ověřil/a:
Kamený Jiří, Mgr.


